
Skolebestyrelsesmøde kl. 18:00 – 21:00

Deltagere:
Henrik Nissen Pedersen, Jonas Vraa Justesen og Anne-Louise Nygaard Sadek

Elevrådsformand og næstformand: Ida, Marcus og Kristine

Formand (4 år): Anne-Katrine Buck

Næstformand (4 år): Rikke Cecilie Asp

Medlem (4 år): Mette Graversen

Medlem (2 år): Anne Katrine Thoftgaard Jakobsen og Annika Brøner Nielsen

Suppleanter (2 år): Rikke Degn, Harriet Fabrin

Afbud: Lykke Linnemann Linnet

Punkt Uddybning Referat
Rollefordeling

(5 minutter)

Tidsstyrer: Anne Katrine
Ordstyrer: Annika

Godkendelse af
referat

(5 minutter)

Se vedhæftet dokument OK

Elevrådet
(10 minutter) Kort orientering/drøftelse fra

elevrådet
Orientering vedr. indkøbte ønsker fra
skolebestyrelsen til elevrådet.

Dialogmøde
(20 minutter) Drøfte dagsorden og fælles

forberedelse

Dialogmøde den 25.04.23 - Ledelsen,
Anne-Katrine, Annika og Rikke deltager
fra skolebestyrelsen.

Skolebestyrelsen har været med til at
styrke og skabe fællesskaber igennem:

- Temaaften
- Legepladsdag
- Fælles forældremøde

Trusler mod de gode fællesskaber:
- Taxakørsel
- Kun enkelt fritidsinteresser findes

for elever med særlige behov
(Lykkeliga og gymnastik).



- Kræver familie med overskud, da
barnet ikke selv kan gå til
fritidsinteresse.

Hvordan oplever I som forældre/elever,
at I bliver inddraget i det, der foregår på
jeres skole?

- Inddragelse igennem dagligdagen
- Skole-hjem samtaler
- På forældremøder

differentieres der i forhold til
den daglige kontakt via
AULA

- Opslag af begivenheder
mm. på skolens
facebookside

- Elevråd - som løbende bliver
inddraget i nærværende og
relevante emner.

- Rigtig godt samarbejde mellem
skole og skolebestyrelse.
Dialogen fra skolebestyrelsen til
skolens medarbejdere og tilbage
til skolebestyrelsen i forskellige
drøftelser.

Er der eksempler på steder, hvor man
ikke oplever sammenhæng?

- Ofte fungerer forældrene som
tovholder ind i forskellige
fagligheder.

- Overgangen fra Astrup Skole til fx
STU eller lign. inden det fyldte 18.
år.

Eller modsat eksempler på, at der er
skabt en rigtig god sammenhæng?

- Brobygning fungerer godt.
Princip for bålhytte
(40 minutter)

Undersøgelsen er drøftet på
Udvalgsmødet for Børn og Familie
den 28. februar 2023, hvor Udvalget
for Børn og Familie bl.a. besluttede,
at forældrebestyrelserne i dagtilbud
og skolebestyrelserne, hvor der
anvendes bål, skal drøfte
implementeringen af anbefalingen
vedr. bålhytter og beslutte principper
for afholdelse af bål.

Mariagerfjord Kommune v/Udvalget
for Børn og Familie ansøgte i 2021
om at deltage i en
indeklimaundersøgelse.
Undersøgelsen er ledet af Rådet for
Grøn Omstilling og støttet af
Realdania, og har modtaget bidrag fra
Teknologisk Institut samt Det

Princip for partikelhåndtering:

Formålet med at lave bål på Astrup Skole
er altid med læringsperspektiv for øje

Anbefalinger:
- Lav kun bål i skolen med

læringsperspektiv for øje.
- Placer bålpladsen væk fra vinduer

og/eller døre lukkede.
- Sørg for at køkkenpersonalet

instrueres i korrekt brug af
emhætte og udluftning under
madlavning, og instruer om at



Nationale Forskningscenter for
Arbejdsmiljø. Projektet omfatter 30
institutioner i Danmark, fordelt på 7
kommuner, herunder på 4 institutioner
i Mariagerfjord Kommune.

De har blandt andet undersøgt
niveauet af ultra-fine partikler.

Partikler opdeles i tre størrelser:
Grove (større end 2,5 µm), fine
(mindre end 2,5 mm) og ultrafine
(mindre end 0,1 µm). De fine og de
ultrafine partikler er de mest
sundhedsskadelige.

Ultrafine partikler kommer fra
forskellige kilder, herunder indefra (for
eksempel mados og stearinlys), men
de kan også komme udefra (fra for
eksempel bål og bilos). De anses som
sundhedsskadelige af forskellige
årsager, herunder fordi de kan
indeholde koncentrationer af giftigt
sod og tjærestoffer, hvilket på grund
af partiklernes størrelse, kan
overføres og optages i blodet.

Børn og personer med
luftvejssygdomme er særligt udsatte.

Det er ikke muligt at fjerne de ultrafine
partikler, men eksponeringen kan
minimeres ved forskellige tiltag,
herunder at reducere bålaktiviteter og
i øvrigt tage de nødvendige
forholdsregler.

Indeklimaundersøgelsen viser, at der i
bålhytter kan måles koncentrationer
der er knap 35 gange højere end
landets mest forurenede vej i
myldretiden. Det er i øvrigt
måleudstyrets kapacitetsgrænse,
hvorfor tallet kan være højere.

Rådet for Grøn Omstillings konkrete
anbefalinger:

A) Lav kun sjældent bål i
institutionerne og brug aldrig bålhytte,
da den koncentrerer forureningen
omkring børnene

B) Placer bålpladsen længst væk fra
institutionen og hold vinduer og/eller
døre lukkede hvis der er bålaktiviteter
eller meget trafik udenfor institutionen

C) Sørg for at køkkenpersonalet
instrueres i korrekt brug af emhætte
og udluftning under madlavning, og
instruer om at lukke døre/luger til
køkken. Filtre i udsugning fra
emhætten skal jævnligt renses.

D) Erstat stearinlys i kommunens
institutioner med virkelighedsnære
batterilys.

lukke døre/luger til køkken. Filtre i
udsugning fra emhætten skal
jævnligt renses.

- Erstat stearinlys på skolen med
virkelighedsnære batterilys,
medmindre det er med
læringsperspektiv for øje.

- Særlig opmærksomhed omkring
de enkelte elevers udfordringer,
f.eks. luftvejsproblemer, allergier
mm.

Princippet tages op igen på næste
skolebestyrelsesmøde.



Bestyrelsens arbejde
de næste 4 år -
skoledagens
organisering

(30 minutter)

Vi arbejder videre med
skoledagens organisering

Inddragelse af personalet
vedr. værdiarbejdet - forslag
til proces.

Weekend hvor vi arbejder
med skolens værdier
25.08.23 kl. 16.00 til
26.08.23 kl. 16.00 - skal der
findes en anden dato eller
skal vi på SB-møderne
drøfte inputtet fra
medarbejderne?

Det er blevet besluttet at fastholde denne
dato

Arrangement

(5 minutter)

- Sommerfest 15.06.23
kl. 16-18.30.

Kort orientering vedr. kommende
sommerfest.
Tilbagemelding fra skolens elever i
forhold til skolefesten - god aften og gode
aktiviteter.

Orienteringspunkter

(40 minutter)

Medarbejdere:

Formand/bestyrelsen:
- Kommunens nye

handicapstrategi
- Oplæg vedr.

søskende

Ledelsen:
- Trivselsundersøgelse

n (medarbejdere)
- Arbejdstilsynet
- Status på

forundersøgelsen/
skolens indretning

- Skoleårets
planlægning - over og
undertallige

- 24.05.23
personalearrangeme
nt

Medarbejdere:

- Overtallige og undertallige
processen har fyldt en del for
personalegruppen.

Formand/bestyrelsen:

- Kommunen har nedsat en
styregruppe for at udarbejde en
handicapstrategi.
Elevrådsformanden på Astrup
Skole har deltaget i et videoklip
vedr. handicap strategien.

- Malene vil gerne lave et oplæg for
søskende. Skolebestyrelsen
undersøger nærmere om dato,
målgruppe, finansiering mm.

Ledelsen:

- Gennemgang af
trivselsundersøgelsen



- Arbejdstilsynet har været på
besøg - god tilbagemelding fra
repræsentanten fra arbejdstilsynet

- præsentation af
personalearrangement 24/5

- Gennemgang af tegninger til
ombygning

Årshjul Drøftelse og udarbejdelse af
årshjul for skolebestyrelsens
arbejde

Lige år:
August

- Høring af
kommunens budget.

Oktober
Januar:

- Skolens budget
Februar

- (§16b)
- Temamøde

April
Maj/Juni

2024: Valg til SB for
suppleanter samt
medlemmer for 2 år.

2026: Valg til SB for
medlemmer for 4 år,
medlemmer for 2 år samt
suppleanter

Punkter til de
kommende møder

- Antimobbistrategi
- Årshjul for

skolebestyrelsens
arbejde
(institutionsrapport,
principper

- Elevens stemme over
tid.

Møderække Skolebestyrelsesmøder i
skoleåret 22/23:

Næste møde:
10.05.23 (udarbejde høringssvar) og
31.05.23




